
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-06-09 12:10:38

Robert Cazanciuc: Ţara nu se poate construi doar cu judecatori si procurori; este

nevoie si de avocati

Vicepresedintele Senatului Robert Cazanciuc a afirmat, joi, ca tara nu se poate construi doar cu judecatori

si procurori, ci este nevoie si de avocati, al caror rol este sa apere drepturi fundamentale.

 

El a participat la Colegiul National "Gheorghe Lazar" la conferinta de închidere a proiectului "Fii avocat în scoala

ta!", initiat de Uniunea Nationala a Barourilor din România.

 

"Nu putem construi aceasta tara doar cu judecatori si procurori. Este nevoie si de avocati. Ma bucur foarte mult ca

Uniunea Barourilor a demarat acest proiect si în speranta ca pe bancile Facultatii de Drept vor veni si oameni care

îsi doresc sa fie avocati, adica sa îi apere pe cei care la un moment dat nu au înteles foarte bine cum este cu legea,

cum trebuie respectata, ce conduita sa aiba. Ăsta este rolul avocatului, nu sa apere infractorii, ci sa apere drepturi

fundamentale. (...) La 20 si ceva de ani este foarte complicat sa întelegi pe ce drum sa mergi, ce drum este cel mai

potrivit pentru tine. Cred ca si rolul scolii, al parintilor este sa îi ajute cât mai mult pe tineri sa vada perspective ca

sa îsi poata alege propria cale în viata", a afirmat Cazanciuc.

 

Presedintele Comisiei de învatamânt a Senatului, Monica Anisie, a amintit ca a fost adoptata recent o lege care

permite ca si consilierii juridici sa poata preda în mediul preuniversitar.

 

"Sunt o sustinatoare a introducerii în scoala a competentei ce vizeaza educatia juridica. (...) Acum doua saptamâni,

alaturi de colegii mei din Senat, am votat o initiativa legislativa ca toti consilierii juridici sa poata sa predea

educatie juridica în mediul preuniversitar. Ei puteau sa sustina cursuri în sistemul de învatamânt universitar, dar nu

în cel preuniversitar", a mentionat Anisie.

 

Presedintele Uniunii Nationale a Barourilor din România, Traian Briciu, a evidentiat, la rândul sau, ca obligatia

sistemului de învatamânt, a scolii si a celor care sustin sistemul de educatie este sa ofere cunoastere.

 

"Fara obligatii si fara responsabilitati drepturile vor cunoaste un proces inflationist ceea ce va conduce la

devalorizarea lor si sucombarea lor completa într-o maniera mult mai categorica, mai drastica decât atunci când ne

uitam la ele cu jind. (...) Obligatia sistemului de învatamânt, a scolii si a celor care sustin sistemul de învatamânt,

cum suntem noi, este sa ofere cunoastere. Adica sa ofere acele elemente prin care persoana sa ia decizii în mod

constient", a explicat Briciu.

 

Potrivit directorului Colegiului National "Gheorghe Lazar", Ionela Neagoe, interesul elevilor pentru educatie

juridica este din ce în ce mai mare.

 

"Ma bucur ca proiectul a inclus si scoala noastra, pentru ca interesul copiilor nostri pentru zona aceasta este din ce

în ce mai mare. De aceea si feedback-ul extraordinar de bun pe care l-am avut si pe care traineri avocati l-au avut

de la copii. Avem în scoala un club întemeiat în perioada pandemiei care se numeste Justice, coordonat de copii.

(...) Ar vrea mai mult. Realmente copiii îsi doresc ca acest program sa continue", a precizat Neagoe.

 

Aproximativ 24.000 de elevi din scolile si liceele din Capitala au putut adresa avocatilor întrebari legate de teme

diverse de educatie juridica în prima luna a proiectului "Fii avocat în scoala ta!".

 

La nivelul Capitalei proiectul s-a derulat în 148 de unitati de învatamânt.

 

Proiectul "Fii avocat în scoala ta !" a fost organizat la nivel national fiind implementat de barourile din toate
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judetele tarii.

 

AGERPRES este partener media al evenimentului. 
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